

## Referat af bestyrelsesmøde

### 15. august 2024 kl. 19.00-21.00

Deltagere: Jette, Robin, Mads, Jeanette Sjølin, Sidse, Helle, Søren, Oliver, Rasmus, Lars, Vibeke, Carsten, Jens, Trine og Linette  
Afbud: Thomas og Drew  
Referent: Linette



### Dagsorden

1. Velkommen  
Det blev godkendt, at punkt om "mulighed for at være "weekend-spejder"" blev tilføjet til dagsordenen som punkt 5B.
2. Nyt fra de unge  
Trine, Oliver og Rasmus fortalte, at det var en fantastisk god sommerlejr. Aktiviteterne var rigtig gode, ex. Kronborg og Søfartsmuseet. Det blev aftalt, at vi skal have en skipper til Ran på Thurøbund.
3. Nyt fra gruppeledelsen  
Søren fortalte, at det var en sommerlejr med rigtig meget god energi, tingene fungerede og det til trods for regnvejret. Derudover, at det var en meget stor hjælp at der var hjælpere på Maglevad, da der skulle pakkes ud fredag. Der er oprykning den 19. august kl. 18-19.30, hvor der deles årsstjerne ud.
4. Nyt fra formanden  
Linette fortalte, at man kan søge midler hos kommunen til anlægsprojekter i årene 2024-27, i alt 3 mio. kr. om året. Der er frist den 15. september for ansøgning af 2024-midlerne og frist den 1. februar 2025 for 2025-midlerne.

Efter en drøftelse blev det besluttet at nedsætte en hurtigt arbejdende arbejdsgruppe for at søge om midler i 2024 til en total istandsættelse af 1. salen i Hovedhuset. Ansvarlige er: Mads (som kontakter Nicolaj), Drew og Helle (suppleant).

*Drew har efterfølgende meldt tilbage, at han desværre ikke har tid til at deltage i opgaven.*

Andre allerede aftalte men endnu udestående opgaver er: udebruser, udekøkken, førstehjælpskurset og raftegården. Måske udebruser, udekøkken og raftegård kan prioriteres på kommende arbejdsdag, som er den 7. september.

5. Udvikling af gruppen  
Fokusområdet "Relevans: hvordan understøttes mødet mellem forskellige generationer af spejdere og forpligtende fællesskaber og på hvilke vilkår udlånes Maglevad" blev drøftet.

Carsten repræsenterede "Bukke", Jette repræsenterede "Høns" og Jeanette Sjølin repræsenterede "Klan Heimdal". Johanne Littrup fra "Klan Brimer" havde ikke mulighed for at deltage og i stedet blev hendes indlæg (mail) læst op.

Holdningerne var:

- At Stenlænderne er en institution i området, og at det er et sted, hvor man fortsat gerne vil have en eller anden form for tilknytning (når man tidligere har lagt et stykke arbejde på stedet). Stenlænderne opfattes af nogle som et brand, hvem anvender dette og i hvilke sammenhænge.
- At spejderarbejdet er det vigtigste og har hovedprioriteten hos Stenlænderne
- At Maglevad gerne må bruges af andre end spejderne, eksempelvis ved udlån af shelterne
- At der er behov for mere formalitet omkring "Stenlændernes venner", eksempelvis i form af et hvilende medlemskab. Dette kunne koste 75 kr. ift. det administrative arbejde, der skal udføres. Det vil være uden et samtidigt DDS-medlemskab, som medfører en årlig udgift for Stenlænderne på ca. 470 kr.
- At dem med en løsere tilknytning gerne vil bidrage, og at det kan løses ved at man bliver inviteret til en arbejdsdag eller opgaver
- I forhold til klanerne – optager de aktivt nye medlemmer eller er det lukkede selskaber. Hvad med seniorerne, hvor kan de gå hen? (Der er ingen voksenklaner under DDS, som er for børn og unge under 25 år)
- Hvorfor har vi ikke officielle voksenklaner (ny afdeling)? At disse bør have en officiel kontaktperson, der er registreret i Medlemsservice med navn, adresse og tlf.
- Hvorfor kan man ikke have et medlemskab, som man har det på en efterskole, hvor man efterfølgende er velkommen på "gamle elevers dag" (omtalt som efterskole-modellen). Eller har vi kun aktive medlemskaber, hvor man er medlem, hvis man betaler og hvis man ikke betaler, så er der intet medlemskab (omtalt som fitness center-modellen)
- At der fremover skal være et større fokus på fællesskab, hvor alle er inkluderede og at der ikke eksisterer lukkede fællesskaber

På den baggrund skal det på først kommende bestyrelsesmøde blandt andet besluttes, hvilke former for medlemskaber, man kan have hos Stenlænderne.

#### 5B. Mulighed for at være "weekend-spejder

Søren stillede forslag om hvorvidt det er muligt for spejdere at have et "weekend-medlemskab", hvor man ikke deltager i mødet i ugens løb men kun deltager i ex. weekendture og sommerlejre.

Det blev besluttet, at det er muligt med et "weekend-medlemskab" for spejdere, og således at udgiften til DDS dækkes. DDS medlemskabet er påkrævet af hensyn til forsikringsdækning. Beslutningen skal også ses i lyset af ovenstående drøftelse omhandlende mere inkluderende fælles-/medlemskaber.

6. Status på lovliggørelse af bygningerne samt reparation af tag på stuehuset v. Jette og Linette

Jette fortalte, at reparationen af taget var færdig, og at der er skifte rådne spær og lægter. Linette fortalte, at der var givet fuldmagt af kommunen til at søge om lovliggørelse af småbygningerne.

*Efterfølgende er der ansøgt om lovliggørelse hos kommunen.*

7. Budgetopfølgning pr. 31. juli 2024 v. Vibeke

Vibeke gennemgik budgetopfølgningen, som viser, at der i alt er brugt 222.000 kr. på udgifter ud af et budget på 471.000 kr. På indtægtssiden er der hjemtaget indtægter for 270.000 kr. ift. årligt forventede indtægter på 442.000 kr.

Søren tager budgetopfølgningen med på kommende ledermøde.

8. Evt.

Der er frivillighedsdag på rådhuset den 7. september. Stenlænderne er ikke repræsenteret. Næste år skal vi have forberedt vores eventuelle deltagelse.

*Efterfølgende er det blevet aftalt, at Stenlænderne stiller med 3-4 ledere/gamle spejdere ved frivillighedsmæsser.*

Der blev omdelt invitation til "Fællesmøde" den 15. november i Laden arrangeret af bl.a. Jette og Hans